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Dodavatel zatím své závazky plní

ZDRAVÝ KRAJ

Jihlava (kid) • K životnímu pro-
středí přistupuje velmi ohledu-
plně i samotný krajský úřad. Už 
od roku 2004 jeho zaměstnan-
ci důsledně třídí odpad a barev-
né nádoby se staly nepře-
hlédnutelným doplň-
kem chdem, kanceláří 
i provozních prostor. 
Kraj používá čtvrtinu 
kancelářských potřeb 
z recyklovaných materi-
álů. Postuponě zavádí re-
cyklovaný papír pro běžný 
tisk a renovuje například tonery 
do tiskáren. Provozovatel bufetu 
v areálu úřadu má v nabídce ná-
poje ve vratných lahvích. 
Velkým přínosem jsou noviny, 
které právě čtete. Ty jsou tiště-
né na papír, který se vyrábí ze 
tří čtvrtin z recyklovaného papí-
ru a zbytek tvoří dřevní odpad. 
Papír je navíc bělený bez použi-
tí chlóru.

Úřad je k přírodě 
šetrný

Jihlava (kid) • Konec 
července. Tento termín 
dokončení rekon-
strukce silnice z Jihlavy 
do Příseky nikdo 
v květnu nezpochybnil. 
Práce za bezmála 140 
milionů korun dodava-
telská firma dokončí. 
Vyplynulo to z květno-
vého kontrolního dne 
na stavbě. 
„Harmonogram, zveřejněný na 

krajských webových stránkách, 
dodavatel plní. Co slíbil, to za-
tím plní,“ komentoval výsledky 
přímo na místě náměstek hejtma-
na pro dopravu Václav Kodet 
(KDU-ČSL). 
Brněnská firma D.I.S., která je 

dodavatelem stavby, měla celko-
vou opravu čtyř kilometrů silnice 
dokončit loni v listopadu. Letošní 
červenec je náhradním termínem 
a stojí na něm zejména vyplacení 
evropské dotace, která má pokrýt 
asi 75 procent nákladů stavby. 
Kontrolního dne se zúčastnili 

i představitelé obcí Puklice a Brt-
nice, kterých se velmi citelně do-
týká provoz na objížďce. V Puk-
lici dokonce hrozilo přerušení 
stavby vodovodu, to se nakonec 
ve spolupráci s krajem podařilo 
odvrátit.

Pečovatelským službám 
mají pomoci hlavně obce
Vysočina (kid) • Pečovatelské 
služby, které provozují obce, či 
neziskovky, dostanou od kraje do-
taci ve výši 20.000 korun na jeden 
pracovní úvazek. V květnu o tom 
rozhodli krajští zastupitelé s tím, 
že obce mají na svém území samy 
zmapovat a určit rozsah a poptáv-
ku po takových službách. 
„Bude nutné, aby se obce pro-

blematikou financování pečova-
telských služeb vážně zabýva-
ly. Právě ony totiž nejlépe vědí, 
co a v jaké šíři jejich občané po-
třebují,“ vysvětlil krajský radní 
pro sociální věci Jiří Vondráček 
(KDU-ČSL). 
Ve financování sociálních slu-

žeb totiž od letoška došlo k dra-
matickým změnám. Klienti dostá-
vají na jejich nákup sociální dáv-
ku a je na nich, od koho a v jakém 
rozsahu službu nakoupí. Zároveň 
s tím stát radikálně snížil financo-
vání služeb ze svého rozpočtu.
V případě pečovatelských slu-

žeb má financování ještě složitěj-
ší podobu. Až do roku 2006 by-
li její poskytovatelé rozděleni do 
dvou skupin – na obecní a provo-
zované neziskovkami. Neziskov-
ky měly přístup ke státním dota-
cí, obce ne. V praxi to znamená, 

že obce dotovaly své pečovatel-
ské služby asi 65 procenty jejich 
nákladů. Přispívaly ale i službám, 
provozovaných nestátními nezis-
kovými organizacemi na svém 
území, a to asi 37 procenty. Kraj 
tuto nesrovnalost částečně vyrov-
nával tím, že obecním službám 
přispíval částkou 50.000 na jeden 
pracovní úvazek. 
Letos sice ministerstvo umožni-

lo požádat o státní dotaci oběma 
typům zařízení, rozhodně ji ale 
nepřidělilo všem a navíc i úspěš-
ným žadatelů dalo výrazně niž-
ší částky. 
Krajští zastupitelé učiněným roz-

hodnutím o dotaci, zároveň vyzý-
vají, aby na obcích zvážili rozsah 
pečovatelských služeb a jednali 
o dalších podmínkách spolupráce 
s nestátními neziskovými organi-
zacemi. „Nelze například vylou-
čit ani situace, kdy pečovatelská 
služba a tím i náklady na ni mohly 
být vynuceny tím, že získání bytu 
v domě s pečovatelskou službou 
předpokládalo automatický odběr 
některých z poskytovaných slu-
žeb. To však v konečném důsled-
ku celý systém zbytečně prodra-
žuje,“ popsal problém na konkrét-
ním příkladu radní Vondráček.

Podpora turistiky dostane 
zřejmě novou podobu
Vysočina (kid) • Krajské zastu-
pitele čeká hlasování o no-
vé příspěvkové organizaci, 
kterou chce založit na 
podporu cestovního ru-
chu. Měla by začít praco-
vat už od července. 
Organizace převezme 

některou práci krajské-
ho oddělení cestovní-
ho ruchu a navíc se bude 
moci v oboru věnovat i čin-
nostem, které krajský úřad dělat 

nemůže – typicky například vy-
tvářet balíčky za podpory uby-

tovacích zařízení a komerč-
ních sportovních středisek. 
Takové činnosti totiž hra-
ničí s podnikáním, a přitom 
je není schopen poskytnout 

běžný komerční sektor. 
Krajské oddělení ces-
tovního ruchu se bu-
de zabývat vytvářením 
strategií a samozřejmě 
grantovou politikou.

Náměstek hejtmana Václav Kodet 
a starostka Brtnice Marie Kružíková si 
opravovaný úsek důkladně prošli. 
Foto: archiv kraje

Firmu sleduje kraj, starostové i veřejnostFirmu sleduje kraj, starostové i veřejnost

Statik dává domovu důchodců dva roky

Kraj se s městem už před časem 
dohodnul, že mu budovu daru-
je výměnou za zainvestovaný po-
zemek, na kterém by vyrostl no-
vý dům pro seniory. Město by 
pak objekt opravilo a využilo ja-
ko městský úřad. Tím by se stav-
ba z třicátých let minulého století 
vrátila ke svému původnímu úče-
lu – byla postavená jako sídlo teh-
dejšího okresního úřadu. „Vnitřní 
uspořádání stavby se od té doby 
nezměnilo – lidé bydlí v kancelá-

řích,“ řekl ministrovi při návště-
vě velkomeziříčský starosta Fran-
tišek Bradáč (KDU-ČSL). 
Právě při domlouvání převo-

du kraj nechal zpracovat posu-
dek na stav budovy. Z něj vyply-
nulo alarmující zjištění – stropy 
jsou na spadnutí a statik jim dá-
vá dvouletou lhůtu. „Ve své do-
bě to byla nová technologie, pou-
žitá jen na několika českých stav-
bách. Podle mých informací jsou 
na tom nyní všechny stejné – re-

konstrukce, či rovnou demolice,“ 
uvedl krajský radní pro sociální 
věci Jiří Vondráček (KDU-ČSL). 
Ministr Petr Nečas během své 

celodenní návštěvy kraje viděl ta-
ké humpolecké Hliníkárium, ně-

kolik terapeutických center a se-
tkal se s představiteli obcí. Bě-
hem diskusí zazněly zejména 
otázky na nové financování soci-
ální péče a plány státu v této ob-
lasti do budoucna.

Velké Meziříčí (kid) • Dědečkům a babičkám 
z velkomeziříčského domova důchodců se přiblížilo 
nové bydlení. Ministr práce a sociálních věcí Petr 
Nečas (ODS) při své květnové návštěvě kraje 
neodmítnul možnost, že by se stát podílel na výstavbě 
nové budovy. Ta současná je totiž v havarijním stavu.

Ředitelka velkomeziříčského domova Helena Chalupová při debatě s rad-
ním Jiřím Vondráčkem a ministrem Petrem Nečasem. Foto: redakce

Třídění odpadů je pro zaměstnance krajského úřadu každodenní samozřejmost. Foto: archiv kraje


